
 

SAMNANGER KOMMUNE  
 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Naturutvalet 
Møtedato 05.10.2021 
Møtetid: Kl. 15:00 - 17:45 
Møtestad: Biblioteket på Bjørkheim 
 
 
Av 9 medlemmer møtte 8, inkludert varamedlemmer. 
 

Desse medlemmene møtte: Parti: 

Gunn Østvik Petersen Ap 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl 

Ove Totland Bl 

Karl Bård Kollbotn Frp 

Linda Haug Kollbotn Frp 

Oskar Røen MDG 

Monica Tjønna Sp 

 

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti: 

Øyvind Steinsland Bl Håvard Tvedterås Frp 

Thorvald Moe H Ingen 

 
 
 

Møteleiar: Karl Bård Kollbotn 

Møtesekretær:  Marianne Soleng 
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Desse sakene vart handsama: 
 

Sakliste 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

022/2021 21/711 Faste saker  

023/2021 18/630 Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvsta og 
Nedsta Dukavatnet 

 

024/2021 21/298 Søknad om dispensasjon til å bygge naust på GBNR 
1/6- Solbjørg 

 

025/2021 21/298 Søknad om dispensasjon til føremålet flytebrygge på 
GBNR 1/6 

 

026/2021 21/399 Søknad om dispensasjon frå LNF-området og 
strandsone til føremålet bustad på GBNR 48/1 

 

027/2021 19/127 Nedsatt fartsgrense på kommunalveg- Hagabakkane  
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SAKNR. 022/2021: Faste saker 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Godkjenning av innkalling og sakliste:  
Godkjent utan merknader.  
 
 
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte:  
Ingen merknader.  
 
 
Orientering frå rådmannen:  
 
Hilde-Lill Våge (einingsleiar samfunnsutvikling) orienterte om følgjande saker i møtet:  
 
VA-Tysse  
Arbeidet går etter planen og grøftinga er starta opp. Det vart lagt fiberkablar samtidig som VA vert 
oppgradert på Ytre Tysse. Det vil verta fleire bebuarar som vert knytt til dei kommunale anlegga både 
på vatn og avlaup. 
Tal på nye abonnentar og inntekt i 2021 og 2022: 
Vatn 

Årstal:  Tal på nye abonnentar: Inntekt:  

2021 2 30.000,- 

2022 17 222.000,- 

 
Avlaup 

Årstal:  Tal på nye abonnentar:  Inntekt:  

2021 9 146.000,- 

2022 12 177.000,- 

 
Miljøtiltak 
Det vart gjeve statusoppdatering om tiltak knytt til verkstaden i byggjefeltet på Steinsland. 
Administrasjonen held tett kontakt med huseigar, og det ser ut til å nærma seg ei løysing.  
 
Turveg Hagabotnane 
Administrasjonen er i kontakt med grunneigarane i dei berørte områda. Det er eit sterkt ønskje om å 
få på plass ein avtale med grunneigarane om trassê fr turveg. Alternativet er reguleringsplan.  
 
 
Utvalet sitt kvarter:  
 
Master som ikkje er i bruk 
Oskar Røen (MDG) orienterer om at det er straummaster mellom Kvittingen og Svartavatnet som 
ikkje lenger er i bruk. Det vert sett spørsmål om BKK har noko plan for å fjerne desse. 
Hilde-Lill Våge (einingsleiar samfunnsutvikling) fortel at administrasjonen ikkje har noko informasjon 
om dette og vil ta kontakt med BKK for å få belyst dette.  
 
Kantslått 
Linda Haug Kollbotn (FrP) spurte om korleis arbeidet går med kantslåtten ved kommunale vegar.  
Hilde-Lill Våge (einigsleiar samfunnsutvikling) fortel at dette arbeidet har vorte forsinka grunna 
sjukefråvær. Det er no teke inn vikar, så arbeidet i teknisk drift gå betre.  
 
 



Side 4 av 8 

 

Bjørkheimsområde 
Håvard Tvedterås (FrP) fortalte at dei næringsdrivande har sendt inn innspel til planane for 
Bjørkheimsområdet. Han lurte på om kommunen har motteke innspelet og kva som skjer vidare med 
dette.  
Hilde-Lill Våge (einingsleiar samfunnsutvikling) orienterte om at bjørkheimsområdet er tema på 
naturutvalet sitt ekstramøte 26.10.2021.  
 
 
NAT- 022/2021 Vedtak: 

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 
·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
 
 

SAKNR. 023/2021: Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvsta og 
Nedsta Dukavatnet 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvste og Nedste Dukavatn, sett fram av Monica Tjønna 
(Senterpartiet): 
Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt. 

 
Monica Tjønna (Sp) sette fram følgjande framlegg til vedtak på vegne av seg og Gunn Østvik Petersen 
(A):  
"Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt." 
 
Rådmannen sitt framlegg og framlegget frå Tjønna og Petersen vart sett imot kvarandre.  
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Resultatet av røystinga var som følgjer:  
 

For rådmannen sitt framlegg:  For Tjønna og Petersen sitt framlegg:  

Ove Totland (Bl) Monica Tjønna (Sp) 

Oskar Røen (MDG)  Gunn Østvik Petersen (A) 

 Linda H. Kollbotn (Frp)  

 Karl B. Kollbotn (Frp) 

 Håvard Tvedterås (Frp) 

 Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) 

Totalt: 2 røyster Totalt: 6 røyster 

 
Framlegget frå Tjønna og Petersen var vedteke med 6 mot 2 røyster.  
 
 
NAT- 023/2021 Vedtak: 
Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune meiner søknaden om senking av høgste regulerte vasstand (HRV) for Øvsta og 
Nedsta dukavatnet er tilstrekkeleg utgreidd for aktuelle tema, men me saknar ei vurdering av om det 
er mogleg/aktuelt med ei aktiv revegetering med stadeigne artar, for delar av strandsona. Me ber 
NVE om å krevja ei vurdering av dette frå BKK, og eventuelt vidare krevja dette som eit avbøtande 
tiltak. Me har ingen vesentlege meknadar til konsekvensvurderingane som er gjort, og støttar 
konklusjonen om at HRV bør senkast framfor å setja i gong ei full oppgradering av dammane. 
 
 
 

SAKNR. 024/2021: Søknad om dispensasjon til å bygge naust på GBNR 1/6- 
Solbjørg 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Nina Fredriksen (byggjesakshandsamar) orienterte om saka og svarte på spørsmål frå 
representantane i utvalet.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
NAT- 024/2021 Vedtak: 
Men heimel i plan-og bygningslova §19-2 vert det  gjeve dispensasjon frå kommuneplanen sin 
arealdel - pkt. 13.1, jf. pbl §1-8 - til føremålet naust på GBNR 1/6 på vilkår: 
 

·  Arbeidet skal settast i gang seinast 3 år etter at løyve er gjeve, elles fell løyve bort. Det 
same gjeld dersom arbeidet er innstilt i meir enn 2 år, jf. pbl. §21-9. 

·  Tiltaket skal utførast i samsvar med gjeldande krav i plan og bygningslova med tilhøyrande 
forskrifter.  
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Me meiner at eit naust her ikkje vil føre til negative konsekvenser for formålsvilkåret i LNF, eller 
tilsidesette samfunnshensyn. Det er vektlagt at det har vore naust her, og kaianlegga er ein del av 
garden sin kulturhistorie. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Men heimel i plan-og bygningslova §19-2 vert det  gjeve dispensasjon frå kommuneplanen sin 
arealdel - pkt. 13.1, jf. pbl §1-8 - til føremålet naust på GBNR 1/6 på vilkår: 
 

·  Arbeidet skal settast i gang seinast 3 år etter at løyve er gjeve, elles fell løyve bort. Det 
same gjeld dersom arbeidet er innstilt i meir enn 2 år, jf. pbl. §21-9. 

·  Tiltaket skal utførast i samsvar med gjeldande krav i plan og bygningslova med tilhøyrande 
forskrifter.  

 
Me meiner at eit naust her ikkje vil føre til negative konsekvenser for formålsvilkåret i LNF, eller 
tilsidesette samfunnshensyn. Det er vektlagt at det har vore naust her, og kaianlegga er ein del av 
garden sin kulturhistorie. 
 
 
 
 

SAKNR. 025/2021: Søknad om dispensasjon til føremålet flytebrygge på GBNR 
1/6 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Nina Fredriksen (byggjesakshandsamar) orienterte om saka og svarte på spørsmål frå 
representantane i utvalet.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
NAT- 025/2021 Vedtak: 
Med heimel i plan-og bygningslova §19-2 vert det  gjeve dispensasjon frå kommuneplanen sin 
arealdel - pkt. 13.1, jf. pbl §1-8 - til føremålet flytebrygge på GBNR 1/6 på vilkår:  
 
· Tiltaket skal kunne nyttast av/ vere tilgjengeleg for ålmenta. 
· Krav til informasjonskilt godt synleg ved flytebrygga, plassert og forma slik at ålmenta vil kunne 
forstå at flytebrygga er til bruk for ålmenta. 
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 026/2021: Søknad om dispensasjon frå LNF-området og strandsone til 
føremålet bustad på GBNR 48/1 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg tilvedtak vart samrøystes vedteke.  
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NAT- 026/2021 Vedtak: 
Med heimel i plan-og bygningslova §19-2 og jordlova § 12 vert det  gjeve dispensasjon frå 
kommuneplanen sin arealdel – i LNF føremålet og tiltaksforbodet langs sjø og vassdrag (i pbl §1-8) - 
til føremålet bustad på GBNR 48/1 på vilkår:  
 

·  Arbeidet skal settast i gang seinast 3 år etter at løyve er gjeve, elles fell løyve bort. Det 
same gjeld dersom arbeidet er innstilt i meir enn 2 år, jf. pbl. §21-9. 

·  Tiltaket skal utførast i samsvar med gjeldande krav i plan og bygningslova med tilhøyrande 
forskrifter. 

·  GBNR 48/34 vert lagt til landbrukseigedomen. 
·  Det må søkjast om løyve til avkøyrsel og dispensasjon frå byggegrense til fylkesveg når 

konkrete planer og skisser føreligg. 

 
Med heimel i plan-og bygningslova §19-2 og jordlova § 12 vert det  gjeve dispensasjon frå 
kommuneplanen sin arealdel – i LNF føremålet og tiltaksforbodet langs sjø og vassdrag (i pbl §1-8) - 
til føremålet bustad på GBNR 48/1 på vilkår:  
 

·  Arbeidet skal settast i gang seinast 3 år etter at løyve er gjeve, elles fell løyve bort. Det 
same gjeld dersom arbeidet er innstilt i meir enn 2 år, jf. pbl. §21-9. 

·  Tiltaket skal utførast i samsvar med gjeldande krav i plan og bygningslova med tilhøyrande 
forskrifter. 

·  GBNR 48/34 vert lagt til landbrukseigedomen. 
·  Det må søkjast om løyve til avkøyrsel og dispensasjon frå byggegrense til fylkesveg når 

konkrete planer og skisser føreligg. 

 

SAKNR. 027/2021: Nedsatt fartsgrense på kommunalveg- Hagabakkane 

 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Naturutvalet diskuterte kor skilta om fartsgrense skal setjast.  
 
Det vart einigheit om at dette vert opp til administrasjonen å vurdera eventuelt saman med politiet.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
NAT- 027/2021 Vedtak: 
Med heimel i vegtrafikklova §6, skiltforeskrifta nr.1 vert den generelle fartsgrensa på 50 km/t i 
Hagabakkane nedsatt til 30 km/t på desse vilkåra: 
 

·  Fartsgrense vert skilta med skilt 362, fartsgrense, og oppheves med skilt 364, slutt på 
fartsgrense. 

·  Det må utarbeidast ein skiltplan på grunnlag av dette vedtaket. Skiltplanen skal så sendast 
til politiet for uttale. 

·  Alle kostnader til arbeider med skilting av ny fartsgrense, samt ny skiltplan, vert dekt av 
kommunebudsjettet. 

  
 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Med heimel i vegtrafikklova §6, skiltforeskrifta nr.1 vert den generelle fartsgrensa på 50 km/t i  
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Hagabakkane nedsatt til 30 km/t på desse vilkåra: 
 

·  Fartsgrense vert skilta med skilt 362, fartsgrense, og oppheves med skilt 364, slutt på 
fartsgrense. 

·  Det må utarbeidast ein skiltplan på grunnlag av dette vedtaket. Skiltplanen skal så sendast 
til politiet for uttale. 

·  Alle kostnader til arbeider med skilting av ny fartsgrense, samt ny skiltplan, vert dekt av 
kommunebudsjettet. 

  
 

 
 
 


